
Komunálne voľby skončili víťazstvom Szövetség - Aliancia 
Víťazom komunálnych volieb v Šamo-
ríne sa stal súčasný primátor Csaba 
Orosz a politické zoskupenie Szövet-
ség - Aliancia. Strana získala všetkých  
19 poslaneckých kresiel v meste.

Spojených volieb sa 29. októbra zúčast-
nilo 4853 z 11 106 oprávnených voličov 
v Šamoríne, čo zodpovedá 43,69%-nej 
účasti. Ide o mierne nižšiu účasť ako bol 
celoslovenský priemer 46,19%. Pre kan-
didátov na poslancov mestského zastu-
piteľstva bolo odovzdaných 4 512, na 
kandidátov na primátora 4 766 platných 
hlasov. Voľby v našom meste prebiehali 
bez problémov. Detailný prehľad výsled-
kov prinášame na stranách 2 a 3 našich 
novín.
Spolu s komunálnymi voľbami prebie-
hali aj voľby do orgánov samosprávnych 
krajov, v ktorých volili občania župana 

a župných poslancov. V týchto voľbách 
bola priemerná účasť na úrovni 43,74%. 
V 7 volebných obvodoch Trnavského 
samosprávneho kraja – ktoré zodpo-
vedajú 7 okresom – sa uchádzalo o post 
župana 10 kandidátov. Najviac, 38,56% 
všetkých platných hlasov získal doteraj-
ší župan kandidujúci za strany OĽANO a 
NOVA, Jozef Viskupič, ktorému sa poda-
rilo tento post obhájiť. Na druhom mieste 
skončil kandidát Szövetség - Aliancia, Józ-
sef Berényi (21,08%), tretie miesto patrilo 
nezávislému kandidátovi Martinovi Čer-
venkovi (16,12%).
V 40-člennom regionálnom parlamente 
získali nezávislí, resp. kandidáti za Szövet-
ség - Aliancia po 14 mandátov, strany 
OĽANO a NOVA získali po 8, zoskupenie 
Starostovia a nezávislí kandidáti 2, SMER 
- SD 1 a SNS taktiež po 1 kresle. Okres 
Dunajská Streda budú v Trnave v najbliž-

ších rokoch reprezentovať 8 kandidáti 
Szövetség - Aliancia: Zoltán Hájos, József 
Menyhárt, Iván Fenes, László Bacsó, Józ-
sef Nagy, Csaba Orosz, László Balódi a 
László Polák.
Voľby ukázali, že ľudia chápu dôležitosť 
úlohy samospráv, vo väčšine prípadov 
potvrdili vo funkciách práve tých, ktorí ich 
previedli krízami uplynulých rokov a znova 
im vyjadrili dôveru. – komentovala výsled-
ky volieb prezidentka Zuzana Čaputová.
„Za dôležitý odkaz týchto volieb zároveň 
považujem, že podľa doteraz zverejne-
ných výsledkov si ľudia vybrali skúse-
ných, demokratických kandidátov a vo 
väčšine odmietli populizmus a extrémiz-
mus” – vyhlásila a povedala, že aj to je 
dôležitou správou o stave spoločnosti. 
Prezidentka pripomína, že rozhodnutia 
samospráv ovplyvňujú životy ľudí vo via-
cerých oblastiach.

 (la, TASR)

(Foto: Mátyás Szinghoffer)
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  Csaba Orosz, Szövetség - Aliancia   3174

  PhDr. Jozef Bednár, PhD., nezávislý kandidát  1225

   Ing. Sztruhár František, Magyar Fórum - Maďarské fórum  367

POČET HLASOV ODOVZDANÝCH PRE JEDNOTLIVÝCH KANDIDÁTOV NA PRIMÁTORA MESTA

 MENO KANDIDÁTA POČET PLATNÝCH HLASOV

66%

26%

8%

Chart Title

Orosz Csaba, Szövetség –
Aliancia

PhDr. Jozef Bednár, PhD.,
független

Ing. Sztruhár Ferenc, Magyar
Fórum, Maďarské fórum

  PaedDr. Péter Varju, Szövetség - Aliancia   235

  Ing. Péter Bartalos, Szövetség - Aliancia   217

	Ing. Martin Polovka, PhD., nezávislý kandidát   173

1. VOLEBNÝ OBVOD
 MENO KANDIDÁTA POČET PLATNÝCH HLASOV

37%

35%

28%

Chart Title

PaedDr. Varju Péter, 
Szövetség – Aliancia

Ing. Bartalos Péter, Szövetség 
– Aliancia

Ing. Martin Polovka, PhD.,
független

  Ľudovít Ürge, Szövetség - Aliancia   479

	Ing. Évi Pálinkás, Szövetség - Aliancia   433

	Ing. Martin Šimurda, nezávislý kandidát   155

2. VOLEBNÝ OBVOD
 MENO KANDIDÁTA POČET PLATNÝCH HLASOV

45%

41%

14%

Chart Title

Ürge Lajos, Szövetség –
Aliancia

Ing. Pálinkás Évi, Szövetség –
Aliancia

Ing. Martin Šimurda,
független

  PaedDr. Gábor Veres, Szövetség - Aliancia   373

	Zoltán Faragó, Szövetség - Aliancia  304

3. VOLEBNÝ OBVOD
 MENO KANDIDÁTA POČET PLATNÝCH HLASOV

55%
45%

Chart Title

PaedDr. Veres Gábor, 
Szövetség – Aliancia

Faragó Zoltán, Szövetség –
Aliancia

V našom meste sa o post primátora uchádzali traja kandidáti, o 19 poslaneckých  kresiel mali záujem tridsiati šiesti. Naj-
viac kandidátov (19) postavila strana Aliancia-Szövetség, trinásti kandidovali ako nezávislí, po jednej osobe kandidovali 
za KDH-SaS-Spolu - občianska demokracia-Sme rodina-Šanca-OĽANO-NOVA-Kresťanská únia-Zmena zdola, za  Maďar-
ské fórum-Magyar Fórum, resp. za zoskupenie Starostovia a nezávislí kandidáti. Nižšie prinášame prehľad počtu získaných 
hlasov pre jednotlivých kandidátov s percentuálnym vyjadrením pre každý volebný obvod. Mená osôb zvolených za členov 
mestského zastupiteľstva sme zvýraznili.

Takto volili Šamorínčania
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  Jozef Nagy, Szövetség - Aliancia  375
  Angéla Jágerová, Szövetség - Aliancia  355
   Marian Bölcs, SaS, Spolu - občianska demokracia,  

Sme rodina, Šanca, OĽANO, NOVA, Kresťanská únia, Zmena zdola 206
  Ing. Silvia Repčoková, nezávislá kandidátka  163
  Ing. Katarína Kolenčiak, nezávislá kandidátka   157
  Mgr. Karmen Procházková, Starostovia a nezávislí kandidáti 132

9. VOLEBNÝ OBVOD
 MENO KANDIDÁTA POČET PLATNÝCH HLASOV

27%

26%15%

12%

11%
9%

Chart Title

Nagy József, Szövetség –
Aliancia

Jáger Angéla, Szövetség –
Aliancia

  Mgr. János Méry, Szövetség - Aliancia   213

	PhDr. János Hushegyi, Szövetség - Aliancia   148

	Ladislav Kertész, nezávislý kandidát  127

  Mgr. Emília Danišová, nezávislý kandidát  123

	MVDr. Eduard Mamczák  30

4. VOLEBNÝ OBVOD
 MENO KANDIDÁTA POČET PLATNÝCH HLASOV

  MUDr. Renáta Varga, Szövetség - Aliancia   321

	Štefan Valocsay, Szövetség - Aliancia   291

	Ing. Ladislav Zakhar, PhD., nezávislý kandidát   139

	PhDr. Jakub Nagy, nezávislý kandidát   109

5. VOLEBNÝ OBVOD
 MENO KANDIDÁTA POČET PLATNÝCH HLASOV

  Mgr. Márton Domsitz, Szövetség - Aliancia  170

	Ing. Csaba Horváth, Szövetség - Aliancia   169

 PhDr. Jozef Bednár, PhD., nezávislý kandidát   126

  Mgr. Martina Mikulášová, nezávislý kandidát   103

 Ing. Sztruhár Ferenc, Magyar Fórum - Maďarské fórum   33

6. VOLEBNÝ OBVODT
 MENO KANDIDÁTA POČET PLATNÝCH HLASOV

  Csaba Hideghéthy, Szövetség - Aliancia   297

	Ing.arch. Tomáš Jávorka, Szövetség - Aliancia   295

	Ing. Mária Kubánková, nezávislá kandidátka   169

7. VOLEBNÝ OBVOD
 MENO KANDIDÁTA POČET PLATNÝCH HLASOV

  Ing. Tibor Duducz, Szövetség - Aliancia   399

  Mgr. Henrieta Balheimová, Szövetség - Aliancia   382

  Ing. Pavel Élesztős, PhD., Szövetség - Aliancia   335

	 Ing. Monika Toth Zakariásová, nezávislá kandidátka   302

  Iveta Fajnorová, nezávislá kandidátka   173

8. VOLEBNÝ OBVOD
 MENO KANDIDÁTA POČET PLATNÝCH HLASOV

33%

23%

20%

19%
5%

Chart Title

Mgr. Méry János, Szövetség –
Aliancia

PhDr. Hushegyi János, 
Szövetség – Aliancia

Ladislav Kertész, független

Mgr. Emília Danišová,
független

MVDr. Eduard Mamczák
(KDH)

37%

34%

16%

13%

28%

28%

21%

17%
6%

39%

39%

22%

Chart Title

Hideghéthy Csaba, Szövetség 
– Aliancia

Ing.arch. Jávorka Tamás, 
Szövetség – Aliancia

Ing. Mária Kubánková,
független

25%

24%21%

19%

11%

Chart Title

Ing. Duducz Tibor, Szövetség 
– Aliancia

Mgr. Balheim Henrietta, 
Szövetség – Aliancia

Ing. Élesztős Pál, PhD., 
Szövetség – Aliancia 

Ing. Monika Toth
Zakariásová, független

Iveta Fajnorová, független
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V Šamoríne bude K Park! 

Vynikajúce výkony mliečňanských hasičov

Šamorín sa môže tešiť na nový K park. 
Program K parkov vyhlásila spoločnosť 
Kaufland, ktorá sľubuje vytvorenie voľ-
nočasových, resp. športových plôch v 
navrhovaných obciach s najvyšším poč-
tom hlasov od občanov.
V 2. ročníku programu sa z celého Sloven-
ska prihlásilo 27 miest, resp. mestských 
častí a bolo spolu od občanov poslaných 
viac ako 170-tisíc hlasov. Tieto hlasy roz-
hodnú o tom, kde budú na budúci rok 
vybudované tieto voľnočasové komplexy. 
Medzi 7 mestami s najvyšším počtom 
hlasov sa nachádza aj Šamorín s 62 863 
hlasmi. „Kde presne bude tento park 
vybudovaný, nie je známe, momentálne 
ešte prebiehajú rokovania medzi mestom 
a investorom, no akonáhle padne roz-
hodnutie, budeme obyvateľov informo-
vať – vyhlásila Lea Fašangová, poverená 

pracovníčka mestského úradu. K Parky 
ponúkajú množstvo príležitostí na šport 
a aktívny oddych. Dá sa v nich jazdiť na 
skateboardoch, kolobežkách, hrať street-
ball alebo pingpong, zacvičiť si vo von-
kajšej telocvični alebo vyskúšať lezeckú 
stenu.
Hlavným cieľom programu Kauflandu je 
podnietiť mladých k zdravému pohybu, 
nakoľko trávia za obrazovkami čoraz viac 
času. „Do hlasovania sa zapojilo veľmi 
veľa ľudí, čo nás presvedčilo o tom, že je 
potrebné mať takéto parky, kde sa môžu 
mladí pravidelne stretávať a vypĺňať si 
voľný čas aktívnou pohybovou aktivitou“ 
– zaznelo od Samuela Machajdíka, hovor-
cu spoločnosti Kaufland Slovakia. K Park 
je miesto, kde môžu mladí rozumne tráviť 
čas, môžu sa schádzať, spoznávať, spria-
teliť a plánovať spoločné programy.     (k)

Mladí hasiči z Dobrovoľného hasičské-
ho zboru (DHZ) Mliečno majú za sebou 
úspešnú jeseň.
Roland Szluka a István Brunczlik, členovia 
zboru vynikali na medzinárodnej súťaži 
Schody 2022 organizovanej Hasičským 
a záchranným zborom, kde mali účast-
níci zdolať niekoľko desiatok poschodí 
s dýchacím prístrojom na chrbte. Na 
náročnej súťaži Železný hasič, ktorá sa 
konala na Záhorí, skončil Dávid Zsemlye 

na 3., Roland Szluka na 7. mieste. Výkon 
dobrovoľných hasičov z Mliečna hodno-
tila porota ako vynikajúci aj na taktickom 
cvičení v Rovinke, kde plnili rôzne úlohy 
v spolupráci s dobrovoľnými hasičmi zo 
Šamorína a iných miest. Tieto úspechy sú 
opäť raz dôkazom toho, že členovia hasič-
ského zboru podávajú skvelý výkon nielen 
v požiarnej ochrane a ochrane majetku, 
ale sú skvelí aj v hasičských športových 
disciplínach.     (s)

Zrušia kontaktné 
miesto daňového úradu
Hoci sa vyzbieralo tritisíc protest-
ných podpisov proti rozhodnutiu 
Finančného riaditeľstva SR, kon-
taktné miesto Daňového úradu 
v Šamoríne bude od 1. decembra 
zatvorené, presnejšie: presunuté 
do Dunajskej Stredy.
Správa, že Finančné riaditeľstvo 
plánuje z úsporných dôvodov 
zatvoriť viaceré regionálne poboč-
ky Daňového úradu, bola zverej-
nená v júli. Nariadenie sa týkalo 
okrem Šamorína aj ďalších miest – 
Kolárova, Hurbanova, tiež Molda-
vy nad Bodvou, Veľkých Kapušian, 
Hlohovca, Revúcej, Detvy, Sniny, 
Levoče, Stropkova, Sobraniec a 
Gelnice.
Jiří Žežulka, prezident Finančné-
ho riaditeľstva o tom informo-
val zamestnancov dotknutých 
daňových úradov listom. Riadi-
teľstvo vtedy sľubovalo, že ak sa 
budú vedieť dohodnúť na presu-
ne zamestnancov, nikomu nedajú 
výpoveď. 
Na túto správu začali starostovia a 
obyvatelia obcí v regióne Šamorína 
podpisovú akciu. Petíciu spuste-
nú v júli podpísalo takmer tritisíc 
obyvateľov. Text petície obsahoval 
aj dôvody proti, podľa ktorých by 
„prípadné zatvorenie šamorínskej 
pobočky malo negatívny efekt 
na obyvateľov regiónu Šamorína, 
nakoľko by boli nútení cestovať do 
Dunajskej Stredy a znamenalo by 
to nielen nepríjemnosť, ale aj zvý-
šenú záťaž pre dunajskostredskú 
pobočku“. Iniciátori petície preto 
žiadali o „preskúmanie tohto roz-
hodnutia.“
Napriek nesúhlasu však kompe-
tentní svoje rozhodnutie nezmenili.
Žežulka vo svojej odpovedi na 
petíciu argumentuje, že veľkú časť 
menovaných pobočiek plánovali 
prevádzkovať len dovtedy, kým sa 
nerozbehne elektronické vybavova-
nie agendy. Odvolával sa aj na to, 
že vyťaženosť šamorínskej pobočky 
bola podpriemerná. Klienti sa však 
podľa neho nemusia obávať, že sa 
vybavovanie agendy skomplikuje, 
nakoľko cez telefón a cez internet 
si môžu svoje daňové záležitosti aj 
naďalej riešiť, cestovať na dunajsko-
stredskú pobočku nie je príliš zložité 
a kapacity úradu v Dunajskej Strede 
budú rozšírené.            (k)

Roland Szluka a István Brunczlik dosiahli pekné výsledky     (Fotoarchív)
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V októbri z príležitosti Mesiaca úcty k starším potešili klientov 
Domova seniorov Ambrózia hudobno-literárnym programom 
pedagógovia Súkromnej strednej školy Adventim v osobe riaditeľky 
Andrey Olejníkovej a pedagógov Judity Botlóovej a Anety Mikuško-
vej. Prekvapili ich aj chutným pečivom. OSN vyhlásila október za 
Mesiac úcty k starším v roku 1990. Dnes žije na svete zhruba 700 
miliónov obyvateľov vo veku nad 60 rokov, pričom sa ich počet do 
roku 2025 môže zdvojnásobiť.           (Fotoarchív)

Vedenie mesta a členovia Dobrovoľného hasičského zboru Šamorín 
na Sviatok všetkých svätých umiestnili na šamorínskom cintoríne 
smútočné vence k hrobom zosnulých hasičov a k pamätníkom 
ruských a talianskych vojakov-vojnových zajatcov, ktorí zomreli v 
šamorínskom zajateckom tábore počas prvej svetovej vojny. Pietne-
ho podujatia sa zúčastnili aj predstavitelia Veľvyslanectva Talian-
skej republiky na Slovensku.                          (Foto: Mátyás Szinghoffer)

Svetlo, ktoré spája
Tradičné cirkvi v Šamoríne sa 
tento rok po prvýkrát zapojili 
do medzinárodnej série po -
dujatí známej ako Noc kosto-
lov. Šamorínske podujatie sa 
konalo pod názvom Svetlo, 
ktoré spája.
V druhú októbrovú sobotu, deň 
pred birmovkou katolíckej mlá-
deže otvorili svoje brány kosto-
ly a kaplnky mesta a okolitých 
obcí. 
Evanjelická, resp. reformovaná 
kongregácia sa o organizáciu 
takéhoto podujatia usilovala 
už dávnejšie. Najmä mladí, ale 
aj duchovní lídri presadzova-
li, aby bola táto udalosť rea-
lizovaná všetkými cirkvami 
súčasne. Podujatia zakaždým 
začali svätou omšou, následne 
odzneli prednášky o histórii 
kostolov, resp. cirkví v sloven-
skom a maďarskom jazyku. 
Okrem duchovných slúžiacich 
v šamorínskych farnostiach 

prednášali v kostole augs-
burského vyznania aj György 
Bándy, Rozália Újhelyi a Ján 
Hevera. Skupina „Közi“ z kato-
líckej komunity mladých vede-
ná Péterom Varjum spestrila 
program v špitálskej kaplnke a 
Mliečne chválospevmi s gita-
rovým sprievodom. V kostole 
Sv. Margity Antiochijskej pred-
nášal János Méry o minulosti 
a súčasnosti tejto sakrálnej 
pamiatky. 
Hlavnými organizátormi jed-
notlivých podujatí boli poslan-
ci mestského zastupiteľstva 
János Méry a Péter Varju, resp. 
Rozália Újhelyi. Podľa ich sve-
dectva prišlo najviac ľudí do 
katolíckeho, reformovaného a 
evanjelického kostola, ale aj v 
kostole v Šámote a špitálskej 
kaplnke privítali návštevníkov 
v peknom počte. Organizátori 
sa dohodli, že podobnú udalosť 
pripravia aj v lete.   (s)

Aj Šamorín sa zapojil do série podujatí Noc kostolov   
              (Foto: István Bucsuházy)

SPOMIENKA

S neutíchajúcou bolesťou v srdci si 18. 
novembra 2022 pripomíname 10. výročie 

úmrtia
 EDITY OREŠANSKEJ rod. USAČOVOVEJ.

Manžel Štefan s rodinou.
Navždy zostaneš v našich srdciach.

„Neplačte, že som odišla,
len pokoj mi prajte,

a v srdci večnú spomienku
si na mňa zachovajte.“
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Jeseň plná aktivít v knižnici 

Limes Romanus a Gerulata

Mestská knižnica Zsigmonda Zala-
baiho má za sebou dva mesiace nabi-
té akciami. Inštitúcia zorganizovala 
výstavu z diel dnes už šamorínskeho 
maliara Štefana Hangácsiho, pôvo-
dom z Rimavskej Soboty. Nasledoval 
krst prvej knihy Alexa Nagya, románu  
s názvom Lelkek harca (Súboj duší).
Klaviristka a zároveň pedagogička 
Základnej umeleckej školy Štefana 
Németha-Šamorínskeho Mária Süll 
predstavila Šamorínčanom svoju prvú 
zbierku básní s názvom Tükröm leszel.
„Pre mladých sme už viackrát pripra-
vili únikovú izbu. Táto akcia je v kruhu 
ôsmakov a deviatakov čoraz populárnej-
šia. Zatiaľ ju realizujeme v maďarskom 
jazyku, ale už pracujeme na tom, ako ju 
ponúknuť aj slovenským školám”, pre-
zradila nám vedúca knižnice Ilona Pirk.
Nedávno sa do Šamorína prisťahovala 
mladá spisovateľka Barbara Pribylinco-
vá. Šamorínski čitatelia mali možnosť sa 
zoznámiť aj s jej dielami. S trochu iného 
súdka, aj prezentácia knihy záchranárky 
Táne Bulíkovej zožala veľký úspech. Die-
lo vyšlo pod názvom Z denníka záchra-
nárky.

Príbehy autorky sú zaznamenané než-
ným humorom a nadhľadom, čitate-
ľa vtiahnu priamo do deja. Prípady sú 
miestami dojímavé, inokedy zábavné 
a postupy nie vždy jednoduché. Knihu 
uviedla Marta Galbáčová, ktorá spisova-
teľku zároveň vyspovedala o jej vzniku a 
o krásnej, ale náročnej profesii záchra-
nára. 
Pre slovenské detičky pripravila knižni-
ca stretnutie so spisovateľkou Kristínou 
Mišovičovou. Autorka vydala tri detské 
knižky. Žiaci Základnej školy Mateja 
Bela jej na besede položili množstvo 
zaujímavých otázok.
Knižnica pripravuje prezentáciu kni-
hy Martina Kasardu pod názvom Dole! 
Dole!, ktorá sa bude konať 30. novembra 
o 17.00 hod.
„Veľmi sa teším z toho, že bibliobox pred 
knižnicou využíva čoraz viac čitateľov v 
záujme rýchleho vrátenia kníh. Zároveň 
vidíme, že sa knižné búdky rozmiestnené 
na území mesta stretli so záujmom oby-
vateľov, ľudia tie knižky čítajú a dávajú 
na nich pozor. Ani jedna z nich nebola 
poškodená a boli tu umiestnené samé 
kvalitné knižky. Naši pracovníci dopĺňajú 

knižné búdky pri parku a pred kultúrnym 
domom na týždennej báze. Knižky ožijú, 
ak ich ľudia chytia do ruky a začnú čítať”, 
dodala Ilona Pirk.

Deti v knižnici vítala spisovateľka Kristína 
Mišovičová     (Fotoarchív)

Po niekoľkoročnej pauze bola v Mest-
skom vlastivednom dome v Šamorí-
ne otvorená nová dočasná expozícia.  
V zrekonštruovaných priestoroch 
múzea možno okrem obnovenej a rozší-
renej stálej expozície navštíviť aj výsta-
vu s rímskou tematikou Limes Romanus, 
ktorá bude prístupná do jari. 
Archeológ Lajos Mathédesz, vedúci vlas-
tivedného domu nám prezradil, že mate-
riál o rímskej hranici a rímskych vojskách 
bol pôvodne súčasťou medzinárodného 
UNESCO projektu, ktorý zostavilo Múze-
um mesta Bratislavy s názvom Antic-

ká Gerulata. Do Šamorína sa dostala 
z pôvodnej výstavy len panelová časť, 
nakoľko väčšina exponátov patrí do stálej 
expozície v Rusovciach a druhá časť kom-
pletného materiálu je v súčasnosti vysta-
vená na bratislavskom hrade v rámci 
dočasnej expozície Rimania a Slovensko.
„Prial by som si, aby si šamorínsku výsta-
vu pozrelo čo najviac žiakov základnej a 
strednej školy. Ponúkame na to možnosť 
každú stredu a štvrtok v rámci netradič-
nej hodiny dejepisu v múzeu. Radi by 
sme takto zatraktívnili povinný školský 
dejepis, verím však, že tento štýl návšte-

vy múzea by mohol byť zaujímavý aj pre 
dospelých. Plánujeme aj ďalšie dočas-
né výstavy a dúfam, že sa nám podarí 
do vlastivedného domu prilákať čo naj-
viac návštevníkov. Máme v pláne si od 
iných múzeí požičať a vystaviť exponáty, 
resp. dokumenty o Šamoríne a okolitých 
obciach. Aj v našom sklade sú ešte veci, 
ktoré v priebehu nasledujúcich dvoch 
rokov postupne pridáme do stálej expo-
zície ” – informoval nás vedúci Mestské-
ho vlastivedného domu spravovaného 
Žitnoostrovským múzeom v Dunajskej 
Strede.       (s)

Spolupráca s mestom Tišnov
Vďaka tohtoročnému spoločnému projektu sa črtá nová cezhra-
ničná spolupráca medzi Šamorínom a českým Tišnovom.
Začalo sa to ako spoločná kultúrna aktivita, no podľa výstupov 
spoločného projektu Miestnej akčnej skupiny Brána Vysočiny a 
Regionálnej rozvojovej agentúry Šamorín sa medzi Šamorínom a 
Tišnovom už rysujú ďalšie možnosti spolupráce. Začiatkom sep-
tembra vystúpila  tamojšia folklórna skupina na Festivale Pomlé, 
následne skupinka zo Šamorína a z okolitých obcí navštívila 
hodový festival v Tišnove. Počas návštevy sa intenzívne disku-
tovalo o pokračovaní spolupráce folklórnych skupín a spoločnú 
tému si našli aj obe mestské knižnice. Podľa Rozálie Hervay, pred-
sedníčky Natúrparku Žitný ostrov sú skúsenosti z revitalizačných 
programov v Tišnove a v okolitých obciach využiteľné aj na Žit-
nom ostrove.         (tl)

Vystúpenie folklórnej skupiny z Tišňova na tohtoročnom Festivale 
Pomlé      (Foto: Mátyás Szinghoffer)
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Sofia Šefčíková, žiačka odboru klavír na Základnej umeleckej škole 
Štefana Németha-Šamorínskeho získala zlaté pásmo na celoštát-
nej súťaži mladých klaviristov základných umeleckých škôl. Súťaž 
Schneiderova Trnava bola tento rok zorganizovaná už 21-krát. 
Talentovaná klaviristka je žiačkou pedagogičky Eriky Domsitz. Na 
celoštátnej súťaži bola teraz prvýkrát a za prednes diela „Spanish” 
od Agathe Backer Grondahl získala aj špeciálnu cenu vo svojej 
kategórii.                (s)

Žiaci ZŠ Mateja Bela 
navštívili Domov seniorov Ambrózia

Svetový deň výživy formou 
medzitriednej súťaže

Dňa 27. októbra z príležitosti 
Mesiaca úcty k starším sme  
s triedami 4.C a 4.D ZŠ Mate-
ja Bela navštívili Domov 
seniorov Ambrózia v Šamo-
ríne.
Spolu s učiteľkou Mgr. Luciou 
Horváthovou sme pre jeho 
obyvateľov pripravili krátky 
kultúrny program, v rámci 
ktorého deti recitovali, spie-
vali a tancovali. Niektoré pies-
ne si spievali s nami aj klien-
ti domova a z ich očí žiarila 
radosť. Po vystúpení im deti 
odovzdali balíčky a pozdravy 
v tvare srdca. Tým, ktorí sa 
nemohli zúčastniť programu, 
deti zobrali darčeky do izieb. 
Na ich tvárach bolo vidno pre-

kvapenie a úprimnú radosť. 
Nechýbali slzy dojatia a slová 
vďaky. Riaditeľka domova nám 
po programe ukázala miest-
nu kaplnku, ktorá je súčasťou 
domova, a porozprávala nám 
o nej zaujímavé informácie. 
Celá návšteva bola pre nás 
všetkých veľmi obohacujú-
ca. Sme radi, že sme aspoň 
takýmto malým kúskom mohli 
prispieť k významnému posol-
stvu úcty k starším a spríjem-
niť im deň. Z domova dôchod-
cov sme odchádzali s dobrým 
pocitom a srdcom plným  lás-
ky a  určite seniorov ešte radi 
navštívime.

Mgr. Simona Juríková, 
ZŠ Mateja Bela

Svetová organizácia pre 
výživu a poľnohospodárstvo 
(FAO) oslavuje každoroč-
ne 16. októbra Svetový deň 
výživy (Svetový deň potravy)  
s cieľom pripomenúť si výz-
nam potravy pre človeka.
Súkromná stredná odborná 
škola a hotelová akadémia sa 
aj tento rok pripravila na ten-
to deň. Mottom tohtoročného 
podujatia bolo: „Zdravie je dar 
prírody, ktorý nie je večný“. 
Cieľom Dňa výživy na škole 
bolo spojiť žiakov v aktivitách 
podporujúcich povedomie 
o význame zdravej výživy a 
správneho stravovania.
Škola v tento deň organizuje 
medzitriednu súťaž už nie-
koľko rokov. Okrem vyšších 
ročníkov sa do nej zapojili aj 
noví prváci SOŠ a hotelovej 
akadémie. Každý žiak priniesol 
vlastný výrobok zodpovedajú-

ci kritériám zdravej výživy. A 
pretože jedlo vychutnávame 
aj očami, žiaci si dali záležať aj 
na stolovaní a dekorácii miest-
nosti vo farbách jesene.
Hodnotiaca komisia, ktorú 
tvorili učitelia odborných pred-
metov, mala náročnú úlohu pri 
výbere zdravých pokrmov a naj-
lepšej výzdoby.
Žiaci ani tentoraz nesklamali. 
Už niekoľko dní dopredu chys-
tali dekorácie a predbiehali sa v 
tvorivých nápadoch, neľutovali 
ani poobedňajší čas, aby doladili 
všetky detaily. Medzi triedami 
bola zdravá rivalita. Žiaci svoji-
mi zručnosťami milo prekvapili 
a ukázali, že sa vo svojej profesii 
vyznajú. Podarilo sa im zužitko-
vať všetko, čo ponúkla jesenná 
príroda či záhrada. Či stál výsle-
dok za to, posúďte sami.

PaedDr. Soňa Zakariásová, 
SHA a SSOŠ SD Šamorín

Gymnázium Milana Rastislava Štefánika
v Šamoríne má zámer prenajať nasledovné priestory:

- služobný byt
- 2 ks garáží

Bližšie informácie nájdete na webovej stránke 
www.gymmrssam.edupage.org, 

v záložke Naša škola - Zámer - Prenájmy priestorov.

Čo sa týka kreativity, žiaci ani tentoraz nesklamali            (Fotoarchív)

Klientom domova prekvapili žiaci krátkym programom        (Fotoarchív)

2022. 10. 1.
Štefan Stehlík - Karaszová Kristína

2022. 10. 15.
Horváth Péter - Csintó Tamara

Novomanželom blahoželáme!
Gratulálunk az ifjú házasoknak! 

UZAVRELI MANŽELSTVO/HÁZASSÁGOT KÖTÖTTEK 
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Opustená partnerka 
vyzváňala do bytu

3. októbra v noci bola hliadka MsP vys-
laná preveriť oznámenie na ulicu Gaz-
dovský rad, kde sa oznamovateľka sťa-
žovala na ženu, ktorá jej neustále vyzvá-
ňa do bytu. Po príchode na miesto bolo 
zistené, že oznamovateľka momentálne 
žije s bývalým partnerom vyzváňajúcej 
ženy. Dotknutá, bytom v Trnave hliadke 
uviedla, že sa nevie zmierniť s tým, že ju 
partner opustil. Následne bola hliadkou 
vyzvaná, aby vec vyriešila s bývalým 
partnerom a prestala znepríjemňovať 
život oznamovateľky.

Netrafil domov
V noci 15. októbra preverovala hliadka 
MsP telefonické oznámenie z Mliečňan-
skej ulice, kde mal do rodinných domov 
vyzváňať neznámy dezorientovaný muž, 
ktorý nevedel, kde sa nachádza. Po prí-
chode na miesto sa pán hliadke preu-
kázal a vysvitlo, že ide o osobu bytom 
v Šamoríne na Cintorínskej ulici. Za 
pomoci OOPZ Šamorín bol zistený tele-
fonický kontakt na rodinného prísluš-
níka, následne bol muž hliadkou odve-

zený do miesta bydliska a odovzdaný 
nevlastnej dcére. 

Nechcený zámok
17. októbra doobeda volal na MsP ozna-
movateľ z Parkovej ulice, ktorý mal pri 
autobusovej zastávke uzamknutý svoj 
bicykel, že mu neznáma osoba uložila 
ďalší zámok na predné koleso a on si 
bicykel nemôže zobrať. Oznamovateľ na 
mieste uviedol, že v lokalite videl partiu 
mladistvých, ktorí mohli jeho bicykel zo 
srandy uzamknúť. Zámok bol za prítom-
nosti hliadky odstránený.     

Dym z cigariet ako rozbuška
Už 23. septembra volala na MsP žena 
z Čilistovskej ulice s tým, že je ťažko 
chorá a pracovníci kaderníctva pod jej 
bytom fajčia na ulici a dym sa jej dostá-
va do bytu. Vedúca kaderníctva vtedy 
uviedla, že s danou osobou sú v dlho-
dobom konflikte, a to nielen oni, ale 
aj ostatní obyvatelia bytového domu. 
Oznamovateľka volala MsP kvôli cigare-
tovému dymu 18. októbra opäť, no kým 
prišla hliadka, na ulici už nikto nefajčil. 
Na mieste sa sťažovala, že ju ruší fungo-

vanie celého kaderníctva, napr. počuje 
aj hučanie fénu. Hliadka jej vysvetlila, že 
ten, kto fajčí na ulici, sa nedopúšťa žiad-
neho priestupku.

Verejný protest proti vlastnej tete
23. októbra doobeda bola hliadka MsP pri-
volaná na Novú ulicu s tým, že na chodníku 
stojí neznámy muž a drží tabuľku s nápi-
som „Okradla ma”. Na mieste vysvitlo, že 
sa jedná o osobu bytom v Dunajskej Stre-
de, ktorá má dlhodobý majetkoprávny spor 
s vlastnou tetou a takto chcela vyjadriť svoj 
nesúhlas. Muž na výzvu hliadky uviedol, že 
protest práve končí a odchádza.

Nedorozumenie na cintoríne
25. októbra volal oznamovateľ na MsP s 
tým, že na cintoríne niekto práve kradne 
kvety z hrobov. Hliadka sa ponáhľala na 
miesto a našla tam podozrivého, ktorý 
však tvrdil, že kvety kupoval a berie ich 
na hrob svojich rodičov. Hliadka osobu 
odprevadila do obchodu na ulici Veter-
ná, kde mal kvety kupovať. Tam potvrdi-
li, že tu kupoval pred krátkym časom a 
hovorí teda pravdu.

ZO ZÁPISNICE MESTSKEJ POLÍCIE

Podľa zákona č. 582/2004 Z.z. o miestnych daniach a 
miestnom poplatku v znení neskorších predpisov je každá 
fyzická a právnická osoba povinná podať priznanie alebo 
čiastkové priznanie k dani z nehnuteľností, (daň z pozem-
kov, daň zo stavieb, daň z bytov) k dani za psa, k dani za 
predajné automaty a k dani za nevýherné hracie prístroje 
do 31. januára toho zdaňovacieho obdobia, v ktorom mu 
vznikla alebo zanikla daňová povinnosť, alebo ak nasta-
li zmeny skutočností rozhodujúcich na vyrubenie dane 
(nehnuteľnosti - kúpa, predaj, dedenie, darovanie, stavebné 
povolenie, kolaudačné rozhodnutie, dražba; nové predajné 
automaty a nevýherné prístroje alebo ich odstránenie).

Podľa vyššie citovaného zákona je povinná každá fyzická a 
právnická osoba podať aj priznanie k dani za psa – pribud-
nutie resp. úhyn psa. 
Zaevidovaný musí byť každý pes, ktorý je držaný na území 
mesta viac ako 90 dní. Každú zmenu skutočností a údajov, 
ktoré sa zapisujú do evidencie, je vlastník alebo držiteľ psa 
povinný písomne nahlásiť do 30 dní od zmeny skutočností 
oddeleniu daní a poplatkov. 

Potrebné tlačivá sú dostupné na mestskom úrade, 2. posch. 
č. dv. 4 a na www.samorin.sk/tlačivá a žiadosti/ekonomický 

odbor.

Priznanie k dani na rok 2023 sa podáva do 31. 1. 2023.

O Z N Á M E N I E
ekonomického odboru MsÚ
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Laura Pőtheová reprezentovala Šamorín na Národnom galope 
Len štrnásťročná Laura Pőtheová sa 
venovala jazdeniu dlho-dlho len na 
hobby úrovni. Potom sa však prihlásila 
na Žitnoostrovský galop. Viacročná tvr-
dá drina jej priniesla ovocie a v Dunaj-
skej Strede zvíťazila na Galope mladých 
husárov a ocitla sa v Budapešti na národ-
nom kole pretekov mladých husárov. 
„Jazdenie mám v krvi, môj otec sa koňom 
venuje už dlhé desaťročia. Od malička 
som sa motala okolo koní a od deviatich 
rokov som pravidelne jazdila na koni. 
Často sa ku mne pripojili aj kamarátky. 
Samozrejme, okolo koní som vykonávala 
aj všetky ostatné práce. Ale jazdila som 
len zo záľuby” – rozpráva svoj príbeh mla-
dá Šamorínčanka.
Raz však prišla pozvánka, aby štartovala 
na kvalifikačnom kole Národného galo-
pu, na Žitnoostrovskom galope. „Oslovili 
môjho ocka s tým, či by nepostavil svo-
ju dcéru na štart na dunajskostredských 
pretekoch. Už som o tejto súťaži počula, 
ale nevedela som o nej veľa. Nikdy som 
nebola na Žitnoostrovskom galope ani 
ako divák, ani na videu som ju nevidela. 
Chvíľu to trvalo, kým som sa odhodlala, 
no napokon sme sa prihlásili obaja. On na 
Žitnoostrovskom galop, ja na Galop mla-
dých husárov” – pokračovala Laura.
Na súťaži Galop mladých husárov môžu 
štartovať pretekári do 16 rokov, kôň musí 
byť starší ako 4 roky a môže to byť maxi-
málne 140 cm veľký poník. „Ocko kúpil 
sedemročného poníka, ktorý ťahal dovte-
dy len vozík. My sme ho osedlali ako prví. 
Veľmi som si ho obľúbila, je to také ener-
gické zviera. Dala som mu meno Mango, 
pretože má presne takú farbu ako toto 
ovocie” – prezradila Laura.
Na jar potom začala drina. „S Mangom 
nás čakali dva mesiace dennodennej prí-

pravy. Škola, potom tréning. Dala som do 
toho všetko a prácu s Mangom som si 
užívala. Ako sa blížil termín pretekov, tak 
stúpala vo mne nervozita. Normálne som 
mala pretekársku horúčku, pripravovala 
som sa na svoj prvý zápas, prvú skúšku. 
Deň pred pretekmi mladých husárov som 
už mohla trénovať na blahovskej dosti-
hovej dráhe. Mala som dobré predtuchy, 
verila som si.”
Laurine prvé preteky dopadli veľmi dobre: 
vyhrala Galop mladých husárov. „Bolo to 
tam dosť stresujúce. Hneď pri štarte sa mi 
vyšmykla jedna noha zo strmene. Napriek 
tomu sme boli s Mangom tí najrýchlejší. 
Moja radosť bola obrovská, neuveriteľ-
ná. Už samotná jazda bola neskutočným 
zážitkom, podobne ako dojazd do cieľa, 
víťazné pokriky ľudí aj vyhlásenie výsled-
kov” – spomína na udalosti so šťastím v 
očiach.

Galop mladých husárov ako predpretek 
Národného galopu sa konal začiatkom 
októbra. „Trénovala som ďalšie tri mesiace 
každý deň. Takto to šlo celé letné prázdniny. 
Vedela som, že táto súťaž bude omnoho väč-
šia ako tá dunajskostredská. Bude tam oveľa 
viac pretekárov, fanúšikov, aj väčší dav. Napo-
kon sa mi dostalo veľkého sklamania.  Pokus-
ný štart sa mi podaril, ale na ostrej súťaži som 
už nemohla štartovať. Mango, žiaľ, vyskočil 
dvakrát, bola som preto vylúčená. Bola by 
som veľmi zvedavá, čo by sme my dvaja spolu 
dokázali. Prežívala som veľký smútok a skla-
manie, no pozvoľna to prešlo. Veľmi sa teším 
z toho, že som na Galope mladých husárov 
mohla reprezentovať Šamorín. Mestská vlajka 
bola so mnou aj v Dunajskej Strede, aj v Buda-
pešti na Námestí hrdinov. S Mangom sme 
sa dohodli, že to na rok skúsime spolu opäť a 
všetkým ukážeme, čo vieme” – dodala Laura 
Pőtheová.     Tibor Duducz

Laura Pőtheová suverénne vyhrala Galop mladých husárov   (Fotoarchív)

Laura so svojim otcom na Námestí Hrdinov                                    (Fotoarchív)
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Tomáš Nagy: najdôležitejší je tím
Pre šamorínskeho pretekára, cyklis-
tu Tomáša Nagya prišla s rokom 2022 
veľká zmena. Zmenil pôsobisko, stal sa 
členom tímu BRS–Kaktus Bike Skalica. 
Nakoľko je to už vyššia kategória, zme-
nili sa aj Tomiho priority. 

Zmena
„Otvorili sa predo mnou nové možnosti, 
môžem štartovať na prestížnejších pre-
tekoch a mám novú motiváciu, aby som 
prekonal svoje doterajšie limity. Dostal 
som sa do veľmi dobrého kolektívu, v kto-
rom funguje skvelá spolupráca a od skú-
senejších členov tímu som sa mohol veľa 
naučiť. A ak to vyjde, na budúci rok sa 
môžem posunúť ešte o stupeň vyššie.”

Zmenené priority
„Počas mojej doterajšej kariéry som sa 
sústredil na individuálne preteky a svoje 
vlastné umiestnenie. To sa teraz diamet-
rálne zmenilo. Na prvé miesto sa dostal 
tím. Už nie je rozhodujúce to, ako som sa 
umiestnil ja ako jednotlivec, ale to, ako 
môžem čo najviac podporiť členov nášho 
tímu na súťaži, aby dosiahli čo najlepší 
výsledok. Mnohí si myslia, že cyklistika 

je individuálny šport. Teoreticky aj je, ale 
okrem časoviek nikto nezvíťazí bez toho, 
aby ho v pelotóne podporovali spolujazdci. 
Môžem len potvrdiť, že sme ako tím boli 
tento rok veľmi úspešní. Môj spolujazdec 
vyhral Slovenský pohár, okrem neho sa 
ďalší dvaja dostali medzi desať najlepších. 
Súťaž družstiev sme vyhrali my. Super, že 
sa dvaja moji spolujazdci zúčastnia maj-
strovstiev Európy, resp. sveta.”

Individuálne preteky v roku 2022
„Začiatkom roka som bol v Belgicku na 
tréningu v špeciálnom veternom tuneli, 
kde sme nastavili môj bicykel. Žiaľ, nepo-
darilo sa to úplne dokonale. Na bicykli 
som sa necítil dobre a bolo to na výsled-
koch vidieť. Potom som mal v júli veľmi 
drsné obdobie. V tíme sme takmer všetci 
ochoreli na covid. Ja som to znášal veľmi 

zle, dlho som bol úplne zničený a neve-
del som nabrať motiváciu. Na koniec leta 
prišlo vďaka zmenenému tréningovému 
plánu zlepšenie, čo sa napokon odrazi-
lo aj na výsledkoch jesenných pretekov v 
Maďarsku, kde som skončil veľmi dobre. 
Dostal som sa do formy, no medzičasom 
sa skončila sezóna. Na pokračovanie sa už 
veľmi teším.”

Budúcnosť
„Som cyklista-amatér, nie je to mojim 
živobytím, mám aj normálne zamestnanie. 
Raz sa s aktívnou cyklistikou rozlúčim, no 
športu sa nechcem vzdať, preto pokraču-
jem v štúdiách v odbore trénerstvo. Okrem 
toho by som chcel v Šamoríne založiť 
cyklistický tím a pravidelne sa venovať 
deťom.”

Tibor Duducz

Najväčší úspech Braňa Lančariča
Branislav Lančarič sa na Európskom pohá-
ri kadetov v Manchestri - so 128 pretekár-
mi zo 17 krajín - dostal medzi najlepších 8 
šermiarov, čím dosiahol najväčší doterajší 
úspech svojej kariéry.
„Samozrejme, ôsmemu miestu sa veľmi 
teším. Síce som začal prehrou proti Talia-
novi Pescemu, ale potom som sa rozbehol 
a bez problémov som postúpil do vyraďo-
vacej časti, kde som štartoval zo 14. miesta. 
Tu som zvíťazil najskôr proti Britovi Kellymu, 
potom proti Holanďanovi Moerbeekovi. 
V osemfinále som zdolal Taliana Reata. V 
postupe do semifinále som už zápas s ďal-
ším Talianom, De Cristofarem nezvládol. 
Musel som si priznať, že proti nemu nemám 
šancu. Som však rád, že som sa umiestnil 

na ôsmom mieste – prezradil Braňo Lan-
čarič, ktorého posledný súper sa dokonca 
na jarných majstrovstvách sveta kadetov v 
Dubaji prebojoval až do finále. Vďaka svo-
jim skvelým výsledkom – v septembri sa 
vo Varšave umiestnil na 10. mieste – má už 
Braňo vybojovanú miestenku na majstrov-
stvá Európy a sveta kadetov v roku 2023. 
„Verím, že sa mi na ME podarí dostať medzi 
16 najlepších. Ak by sa mi však podarilo 
postúpiť ešte o kolo ďalej a dostať sa medzi 
8 najlepších, to by bolo rovno fantastické. 
Na MS v Bulharsku to budem mať ešte ťaž-
šie. Tam budem spokojný, ak sa dostanem 
medzi 32 najlepších. A hocičomu lepšiemu 
sa budem veľmi, ale veľmi tešiť” – dodal na 
záver Branislav Lančarič.           Tibor Duducz

Duducz Tibor

Tomáš Nagy počas preteku       (Fotoarchív)

Šamorínsky cyklista (prvý z ľava) s tímom
      (Fotoarchív)



November je poslom zimy
Prišiel november a spolu s ním aj prechod 
z jesene do zimy. V tomto mesiaci už tre-
ba počítať s prízemnými mrazmi, treba 
preto čo najskôr pripraviť pôdu na zimu.
Jesenná príprava, resp. ošetrenie pôdy 
zahŕňa rýľovanie, orbu a rotavátorovanie. 
Ak bude dominovať vlhké počasie, môže 
sa stať, že to už nestihneme. Tieto práce 
sú pritom veľmi dôležité, pretože okrem 
skyprenia pôdy jej pomáhajú dodať živi-
ny. Do pôdy takto dostávame granulovaný 
kravský hnoj, zelený hnoj z jesene, kompost 
alebo umelé hnojivo s obsahom draslíka a 
fosforu.

Zbavme sa škodcov
Mnohí z nás musia bojovať proti škod-
com, veď slizniaky, drôtovce a medvedíky 
nám môžu plodiny a úrodu veľmi poško-
diť. Aby sme tomu zabránili, jednou z 
možností je použitie dusíkatého vápna. 
Ide o tmavosivý granulát predávaný pod 
názvom Perlka. Pôsobí na pôdu dezin-
fekčne a bráni klíčeniu burín, ničí škodlivé 
huby, vajíčka slimákov a iných záhrad-
ných škodcov. Aplikáciou tohto prípravku 
môžeme znížiť populáciu slizniakov až 
o 90%. Pôsobí aj proti drôtovcom, resp. 

larvám tipulí. Možno ho pridať do kom-
postu, kde urýchľuje rozkladné procesy. 
Na jar je dusíkaté vápno často používané 
do záhonov k základnému hnojeniu pred 
siatím alebo výsadbou. Vtedy je dôležité 
ho aplikovať 2-3 týždne pred plánovaným 
siatím, príp. výsadbou. Pri aplikácii treba 
použiť ochranné rukavice!

Zber úrody a uskladnenie na zimu
Pozbierajme zeleninu, ktorá nám ešte 
ostala vonku – mrkvu, petržlen, cviklu, 
zeler a neskoré kapustovité plodiny. 

Koreňová zelenina sa najlepšie skladuje 
vo vlhkom piesku v chladnej pivnici, je 
tak dostatočne chránená proti vysycha-
niu. Pred uskladnením je dobré pivničné 
priestory vydezinfikovať, napríklad fun-
gicídom s obsahom medi. Pór a ružičko-
vý kel môžeme nechať na záhrade, tie 
mrazy dobre znášajú. Kto túži po ozaj 
skorej úrode koreňovej zeleniny, môže 
skúsiť vysadiť mrkvu, petržlen a cibuľu 
sadzačku neskoro na jeseň. Cesnak sa 
dá vysiať až do príchodu mrazov. 

Róbert Lelkes, Agrosam

Koreňová zelenina sa najlepšie skladuje vo vlhkom piesku (Fotoarchív)
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